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BROI.0012.4.2.2018 
 
 

Protokół nr 27/18 
z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju  

z dnia  25 kwietnia 2018 roku 
 
 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
  
Pan Jan Krzyżanowski - Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju dnia  
25 kwietnia 2018 roku o godzinie 1208 otworzył obrady Komisji Infrastruktury i Rozwoju. 
Powitał członków Komisji oraz Pana Artura Płoszaja – pracownika w Wydziale 
Inwestycji  i Rozwoju,  Pana Tadeusza Wiśniewskiego – Dyrektora Powiatowego Zarządu 
Dróg we Włocławku z siedzibą w Jarantowicach. 
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
2) Stwierdzenie quorum.  
 
Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 
6 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 6 osób stanowi wymagane 
quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3) Przyjęcie porządku obrad.  
 
Przewodniczący Komisji poinformował radnych, iż wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu 
Komisji otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 26/18 z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju z dnia 

22 lutego 2018 r. 
5) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest 
Powiat Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków 
i zasad korzystania z tych obiektów.  

6) Informacja Zarządu Powiatu z realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych 
prowadzonych przez Powiat Włocławski w 2017 r. 

7) Sprawy różne. 
8) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do porządku obrad? Radni nie 
wnieśli uwag.  
Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja przyjęła porządek obrad. 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
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4) Przyjęcie protokołu nr 26/18 z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju z dnia 
22 lutego 2018 r. 

 
Przewodniczący Komisji powiedział, że z ostatniego posiedzenia komisji z dnia 22 lutego 
2018 r. został sporządzony protokół. Przewodniczący Komisji zapytał radnych, czy mają 
uwagi do protokołu nr 26/18 z dnia 22 lutego 2018 r.? Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że protokół został przyjęty przez aklamację.  
 

5) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest 
Powiat Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków 
i zasad korzystania z tych obiektów.  

 
Przewodniczący Komisji powiedział, że na wnioski  Gminy Lubanie i Lubień Kujawski 
skierowane do zarządcy dróg powiatowych, w sprawie określenia nowych przystanków 
komunikacji zbiorowej przy drogach powiatowych powiatu włocławskiego, konieczne jest 
dokonanie zmiany w załączniku Nr 1 do uchwały  nr XXVII/271/2017 z dnia 22 września 
2017 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym 
jest Powiat Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów (Dz. Urz. Woj. Kujawsko – Pomorskiego z 2017 r. poz. 3690) 
poprzez dodanie tabeli nr 49 oraz zmianie tabeli nr 45. Określenie przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest jednostka samorządu 
terytorialnego oraz warunków i zasad korzystania, następuje – w myśl art. 15 ust. 2 ustawy 
z dnia 16 grudnia 2010 r.  o publicznym transporcie zbiorowym (Dz.U. 2017, poz. 2136 tekst 
jednolity) - w drodze uchwały podjętej przez właściwy organ danej jednostki samorządu 
terytorialnego, tj. Radę Powiatu Włocławskiego. 
Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi do przedłożonego projektu uchwały? Radni 
nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów.  
 
Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 
których właścicielem i zarządzającym jest Powiat Włocławski udostępnionych dla operatorów 
i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów stanowi załącznik nr 4 
do niniejszego protokołu. 
  
6) Informacja Zarządu Powiatu z realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych 
prowadzonych przez Powiat Włocławski w 2017 r. 
 
Przewodniczący Komisji poprosił Pana Artura Płoszaja pracownika w Wydziale Inwestycji 
i Rozwoju o przedstawienie informacji.   
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Pan Artur Płoszaj – podinspektor  w Wydziale Inwestycji i Rozwoju poinformował, iż 
powiat włocławski wykonał w 2017 roku 26 zadań inwestycyjnych, zaś remontowych – 34. 
Wszystkie zadania są opisane w informacji.  
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że każda inwestycja czy remont ma okres gwarancyjny. 
Prace zostały wykonane zgodnie z zawartymi umowami i w terminie. Radny zapytał czy po 
odbiorze robót były usterki, które trzeba było usunąć? Czy wykonawcy wywiązali się ze 
zobowiązań zawartych w umowach? 
Pan Artur Płoszaj – podinspektor  w Wydziale Inwestycji i Rozwoju poinformował, iż 
wszystkie inwestycje w umowie mają wpisane 5 letni okres gwarancji. Każdego roku, w rok 
po zakończeniu inwestycji do użytkowania, następuje przegląd gwarancyjny. W tym roku 
jeszcze nie było przeglądów gwarancyjnych.  Przeglądy gwarancyjne są wykonywane, 
z przeglądów są sporządzane stosowne protokoły. Są drobne usterki, zdarzają się rysy na 
ścianach czy inne sprawy związane z pracą budynku. Usterki są usuwane w ramach gwarancji 
przez wykonawców zadania. W roku 2018 będzie przegląd gwarancyjny w miesiącu wrześniu 
– zadanie inwestycyjne budowa dwóch budynków domu dziecka w Lubieniu Kujawskim 
i przeglądy gwarancyjne inwestycji termomodernizacji ZS w Lubrańcu, będzie też 
wykonywany przegląd gwarancyjny w Brzeziu. Nie minęło jeszcze pięciu lat od wykonania 
inwestycji termomodernizacji DPS w Kurowie i DPS w Wilkowiczkach, DPS w Kowalu, 
dlatego będzie dokonany przegląd gwarancyjny. Usterki są wpisywane do protokołu 
przeglądowego i wykonawca  zostaje zobowiązany do naprawy usterek w określonym czasie. 
Wykonawcy na bieżąco usuwają wszystkie usterki. Nie zdarzyło się jeszcze, aby  wykonawca 
nie wykonał napraw po przeglądach gwarancyjnych.  
Radny Jerzy Donajczyk poprosił dyrektora PZD o przedstawienie informacji w zakresie 
przeglądów gwarancyjnych inwestycji, czy nie było żadnych problemów po okresie 
zimowym, czy pojawiły się jakieś nowe usterki? 
Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor PZD  w zakresie przeglądów pozimowych powiedział, 
że sytuacja przedstawia się tak, że ze względu na duże opady i duży poziom wód gruntowych  
jaki wystąpił na przełomie roku 2017/2018, wystąpiły problemy z uszkodzeniami, z tzw. 
przełomami na drogach. Nawierzchnia łącznie z podbudową uległa destrukcji. Takie sytuacje 
wystąpiły w całej Polsce. W Powiecie Włocławskim takie sytuacje wystąpiły na dwóch 
drogach, tj.: w miejscowości Lutobórz i w miejscowości Kobyla Łąka na terenie gminy 
Lubień Kujawski. Odcinek drogi w Kobylej Łące jest w trakcie przebudowy. Układana jest 
pierwsza warstwa wiążąca na całej powierzchni. Jeżeli chodzi o przełom to zostanie on 
usunięty w ramach przebudowy. Jeżeli chodzi o Lutobórz, to droga jest obserwowana. Nie ma 
na dzień dzisiejszy zagrożenia, zostało wprowadzone ograniczenie prędkości. Będą 
podejmowane stosowne działania, aby unicestwić dalszy proces degradacji. Innych 
problemów pozimowych nie ma. Sporadycznie na odcinkach dróg są uzupełnienia masą na 
zimno. Z 400 km, jakie są w zarządzie, to ok. 350 km dróg było albo remontowanych, albo 
przebudowanych, albo były modernizowanych. Dyrektor stwierdził, że nie ma problemów 
z tytułu zimy. Przeglądy gwarancyjne będą przeprowadzane od miesiąca maja. Przeglądy są 
dokonywane dopiero w maju z uwagi na to, że czeka się na ustabilizowania pewnych rzeczy, 
tj. poziomu wód gruntowych. Ma to działanie destruktywne na koronę drogi, na warstwę 
podbudowy i warstwę ścieralną.  
Radny Jerzy Donajczyk zapytał, kiedy będzie przegląd na ulicy Dobrzyńskiej? Czy wszytko 
jest tam w porządku, bo kilka razy termin odbioru był przedłużany. Były problemy 
szczególnie wynikające z warunków atmosferycznych. Czy nie ma to wpływu obecnie na stan 
drogi? Były tam problemy z odwodnieniem.  
Dyrektor PZD powiedział, że będzie przegląd gwarancyjny. Tak jak na każdej i po każdej 
budowie są drobne usterki. Zostanie ocenione, co należy zrobić, jakie przyjąć wnioski dla 
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wykonawcy w ramach robót gwarancyjnych. Problem jaki jest, to jest woda. Jest jedna 
posesja, która melioracyjnie była połączona poprzez drogę powiatową z siecią melioracyjną. 
Jest podejrzenie, że w trakcie robót, w trakcie układania kolektora deszczowego  na 
głębokości 2-2,5 m nastąpiło przerwanie zbieracza. Nie ma jeszcze diagnozy. PZD 
podejrzewa, ze tak się dzieje. Jest problem z odbiorem wody. Zostały podjęte pewne działania 
z wykonawcą. Nie jest to proste zadanie. Okazuje się, że dalszy kolektor poza droga 
powiatową jest zabity i jest nieczynny od wielu lat. Naprawa kolektora pod drogą powiatową 
nie rozwiąże problemu mieszkańca. Nieruchomość zbiera wody opadowe powierzchniowe. 
W ramach gwarancji PZD chce wraz z gminą Fabianki przyjąć jakąś procedurę. Szkoda 
wykonywać roboty, które będą prowadziły do nieskutecznego załatwienia sprawy. Jeżeli ma 
nastąpić odwodnienie, to korektor musi być czysty. Sieć melioracyjna na ulicy Dobrzyńskiej 
nie działa. Najgorsze jest to, że Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych, który 
do niedawna działał, nie posiada żadnych dokumentów. Trudno dzisiaj zdiagnozować 
i rozwiązać pewne sytuacje.  
Przewodniczący Komisji odniósł się do ulicy Dobrzyńskiej i powiedział, że kiedy będzie 
przegląd gwarancyjny, to należałoby poruszyć sprawę osadzenia studzienek wraz 
z połączeniem z kratkami odwadniającymi. Nastąpiło tąpnięcie kilku studzienek. Jeżeli 
chodzi o odwodnienia, to nie ma dokumentacji, ale w drodze gminnej prowadzącej 
w kierunku ODR Zarzeczewo jest wykonana studnia. Pytano czy nie można byłoby włączyć 
odwodnienia do studzienki. Wcześniej tak ta sprawa była realizowana.    
Dyrektor PZD zapytał o jakiej studzience jest mowa, czy na drodze krajowej? 
Przewodniczący Komisji powiedział, że nie jest to na drodze krajowej. Jest to studzienka, 
która odprowadza wody w kierunku tamy Wisły. Jest ona już w drodze gminnej. 
Dyrektor PZD powiedział, że jest to już poza pasam drogi powiatowej. Jest to po drugiej 
stronie w kierunku Zarzeczewa.  
Przewodniczący Komisji powiedział, że planowane są w budżecie zadania inwestycyjne – 
powierzchniowe utrwalenie na drodze powiatowej Chełmica Duża – Świątkowizna. Z racji 
czasookresu użytkowania drogi (ok. 40 lat) nastąpiły pewne tąpnięcia. Przewodniczący 
stwierdził, że należałby uzupełnić „paczerem” stan drogi przed przystąpieniem do inwestycji. 
Należy wrócić częściowo do pewnego odcinka drogi, gdzie w roku 2017 było wykonywane 
powierzchniowe utrwalenie. Droga ta łączy gminę Fabianki z gminą Wielgie. 
Przewodniczący zaproponował, aby dokonać przeglądu drogi. Jednocześnie zadeklarował 
swoją osobę w trakcie dokonywania przeglądu.  
 
Informacja Zarządu Powiatu z realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych prowadzonych 
przez Powiat Włocławski w 2017 r. stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 
7)  Sprawy różne. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy w tym punkcie porządku obrad chcieliby 
zabrać głos? 
Radny Jerzy Donajczyk  powiedział, że będzie finał przebudowy zjazdu z autostrady 
w miejscowości Czerniewiczki. Radny poprosił dyrektora o przybliżenie sprawy.  
Dyrektor PZD stwierdził, że radny mówił o skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej z drogą 
powiatową w miejscowości Czerniewice. To skrzyżowanie jest związane z dojazdem do 
szkoły w miejscowości Grabkowie.  Od 2014 r., kiedy była oddana autostrada do 
użytkowania, był problem ze skrzyżowaniem. Nie mieściły się tam jednocześnie dwa 
pojazdy, szczególnie o większych gabarytach.  Były pisma PZD, były starania radnych, Pana 
Jerzego Donajczyka, komisji. Niedawno dyrektor otrzymał projekt przebudowy skrzyżowania 
z przejściem dla pieszych, które łączy ciąg rowerowo – pieszy na wiadukcie drogi 
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wojewódzkiej z chodnikiem w miejscowości Czerniewice. Jest to dobre rozwiązanie. 
Proszono o opinię i PZD pozytywnie zaopiniowało projekt. Prace w najbliższym czasie będą 
realizowane.  
 
8)  Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, zamknął dnia 
25 kwietnia 2018 roku o godzinie 1235 posiedzenie Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady 
Powiatu we Włocławku. 
 
 

  Przewodniczący Komisji  
  Infrastruktury i Rozwoju  
 
       Jan Krzyżanowski 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………   


